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To National Federations 
 
Aigle, 10th May 2023 

2023 UCI Cyclo-cross Training Camp 
 
Dear reader, 
 
Please be informed that the UCI will offer a six-day Cyclo-cross training camp for developing Cyclo-cross nations at the 
UCI World Cycling Centre in Aigle, Switzerland.  
 
The camp will be held from Tuesday 10th to Sunday 15th October 2023 and is open to 16–22-year-old athletes of 
National Federations affiliated to the UCI (arrival in Aigle on Monday 9th October in the afternoon). 
 
This 10th Edition of the training camp will again focus on the physical, technical, mental, and organizational aspects of 
competitive Cyclo-cross, and continue to serve as an excellent preparation for future competitions.  
 
To conclude the camp, athletes attending this camp will have the opportunity to participate in a national Cyclo-cross 
race, that will be held around the UCI headquarters in Aigle, on Sunday 15th October 2023. 
 
Details of the camp: 

• High level coaching from our Cyclo-cross coach and athlete; Edward COLLINS (GBR) and Eva LECHNER (ITA), 

• Use of the terrain and facilities at the UCI World Cycling Centre campus (including the Cyclo-cross course used for 
several past World Cups and for the upcoming competition) as well as the mountainous roads surrounding Aigle, 

• Full-board accommodation at Mon Séjour in dormitories, with breakfast, lunch, and dinner at the UCI World Cycling 
Centre’s Vélodrome restaurant, 

• Transportation to/from the camp, as well as health/accident insurance and any visas, are the responsibility of each 
Federation and/or the individual rider, 

• Riders must provide their own bikes, related equipment, and shoes/helmet. A packing list will be included in the 
Welcome Pack that will be sent out once selections have been made. 

 

In the history of the UCI Cyclo-cross training camp, the level of progression and success of participants has been 
remarkable, as for: 

• Marie Schreiber (LUX, 5th at the Women Under 23 2023 UCI Cyclo-cross World Championships) 

• Daniel Nielsen (DEN, silver medal in the Men Junior 2022 UEC Cyclo-cross European Championships) 

• Ben Turner (GBR, bronze medal in the Men Junior 2017 UCI Cyclo-cross World Championships) 

 

Numerous UCI Cyclo-cross Training Camp participants have gone on to race UCI World Cups and UCI World 
Championships and many attribute their success, in part, to the opportunity provided by the UCI WCC training camp.  

 
As there are a limited number of places, we highly encourage you to send your suggested candidates for evaluation to 
e-mail address: formation@uci.ch by the deadline of 30th June 2023. Final logistical details will be sent to the successful 
applicants only. For any further questions or information, please do not hesitate to contact us. 
 
We look forward to hearing from you soon and thank you in advance. 
 
Yours sincerely, 

   
Peter Van den Abeele   Jacques Landry 
UCI Sports Director   UCI WCC Director  

mailto:formation@uci.ch
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Aux Fédérations Nationales 
 
Aigle, le 10 mai 2023 

Camp d’entraînement Cyclo-cross UCI 2023 
 
Cher lecteur, 
 
J’ai le plaisir de vous informer que l’UCI propose un camp d’entraînement de Cyclo-cross de six jours au Centre Mondial 
du Cyclisme UCI à Aigle, Suisse. 
 
Le camp aura lieu du mardi 10 au dimanche 15 octobre 2023 et est ouvert aux athlètes de 16-22 ans des Fédérations 
Nationales affiliées à l’UCI (arrivée à Aigle le lundi 09 octobre dans l’après-midi). 
 
La 10ème édition du camp 2023 se concentrera à nouveau sur les aspects physiques, techniques, mentaux et 
organisationnels du Cyclo-cross compétitif et continuera à servir d’excellente préparation pour les futures  
 
Les athlètes participant à ce camp auront l’occasion de prendre part à une course nationale de Cyclo-cross organisée à 
Aigle, autour du siège de l’UCI, le dimanche 15 octobre en conclusion de leur camp. 
 
Plus précisément : 

• Coaching de haut niveau dispensé par l’entraineur et l’athlète Edward COLLINS (GBR) et Eva LECHNER (ITA), 

• Utilisation du terrain et des installations du campus du Centre Mondial du Cyclisme (y compris le parcours de Cyclo-
cross utilisé pour plusieurs Coupes du Monde) ainsi que des routes de montagne dans les environs d’Aigle, 

• Pension complète au centre d’hébergement Mon Séjour, avec petit-déjeuner, repas du midi et du soir au restaurant 
le Vélodrome au Centre Mondial du Cyclisme, 

• Le transport de et vers le camp, ainsi que l’assurance maladie/accident et le visa sont de la responsabilité de chaque 
Fédération Nationale et/ou du coureur, 

• Les coureurs doivent venir avec leurs propres vélos, équipement, chaussures et casque. Une liste des affaires à prendre 
sera communiquée avec le Welcome Pack qui sera envoyé une fois la sélection des participants est confirmée. 

 
Dans l’histoire du camp d’entraînement de Cyclo-cross UCI, la progression et les succès des participants ont été 
remarquables, comme pour : 

• Marie Schreiber (LUX, 5ème des Championnats du Monde Cyclo-cross UCI 2023 Femmes Moins de 23 ans) 

• Daniel NIELSEN (DEN, médaille d’argent aux Championnats d’Europe Cyclo-cross UEC Hommes Junior 2022) 

• Ben Turner (GBR, médaillé de bronze des Championnats du Monde Cyclo-cross UCI 2017 Hommes Juniors) 

 
Plusieurs anciens stagiaires du camp d’entraînement de Cyclo-cross de l’UCI ont participé à des Coupes du Monde et 
aux Championnats du Monde et certains d’entre eux attribuent leur succès, en partie, à l’opportunité de participer au 
camp d’entraînement de l’UCI. 
 
Avec un nombre de places limité, nous vous encourageons vivement à soumettre vos candidats pour évaluation au plus 
tard le 30 juin 2023, en utilisant l'adresse électronique formation@uci.ch Les détails logistiques finaux seront seulement 
envoyés aux candidats sélectionnés. Pour toute autre information, n’hésitez pas à nos contacter. 
 
Nous attendons avec impatience de vos nouvelles et vous remercions d'avance. 
 
Bien sincèrement, 

   
Peter Van den Abeele   Jacques Landry 
Directeur des Sports UCI   Directeur du CMC UCI 
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